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[bookmark: N109F9]
Summary


The version 2 of the procedure guideline for radioiodine test is an update of the guideline published in 1999. The following statements were added or modified: The procedure guideline discusses the pros and cons of a single measurement or of repeated measurements of the iodine-131 uptake and their optimal timing. Different formulas are described when one, two or three values of the radioiodine kinetic are available. The probe with a sodium iodide crystal, alternative or additionally the gamma-camera using the ROI-technique are instrumentations for the measurement of iodine-131 uptake. A possible source of error is an inappropriate measurement (sonography) of the target volume. The patients’ preparation includes the withdrawal of antithyroid drugs 2-3 days before radioiodine administration. The patient has to avoid iodine-containing medication and the possibility of additives of iodide in vitamin- or electrolyte-supplementation has to be considered.
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Zusammenfassung


Mit der Version 2 der Verfahrensanweisung zum Radio-iodtest wird die in 1999 publizierte Verfahrensanwei-sung aktualisiert. Ergänzungen und Modifikationen betreffen die notwendige Anzahl und die Zeitintervalle der Iod-131-Uptake-Messungen. Diskutiert werden die Argumente für die ein- oder mehrmalige Uptake-Messung. Berechnungsformeln für ein, zwei und drei Messpunkte werden angegeben. Als Messgeräte können die UptakeMesssonde, alternativ oder zusätzlich die Gammakamera mit ROI-Technik zum Einsatz kommen. Fehler bei der Volumetrie (Sonographie) des Zielvolumens gehen unmittelbar in die Berechnung der Therapieaktivität ein. Zur Vorbereitung der Patienten wird ein Absetzen der thyreostatischen Medikation 2 bis 3 Tage vor dem Radioiodtest empfohlen. Mögliche Iod(id)zusätze in Multivitamin- und Spurenelementkombinationen sollten bedacht werden.
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